
Kære byråd. 

 

By & Land Halsnæs sendte jer i december 2020 et oplæg om vores bekymringer vedr. det dengang 

nye projekt for et stort boligbyggeri på P-pladsen ved I Noord, hvis realisering vi bedømte som en 

arkitektonisk katastrofe for byen.  

Sagens udvikling siden og senest en aktindsigt har desværre ikke dæmpet vores uro. Derfor sender 

jeg på bestyrelsens vegne vedhæftede gennemgang og kritik af forløbet.  

 

Den er skrevet i håb om, at I seriøst vil værne om byens kultur- og naturarv. Frederiksværks 

herligheder er en enestående perle, som det er nutidens pligt og ansvar at passe på - og som fuldt ud 

retfærdiggør, at der stilles endog meget strenge krav til dem, der måtte have ambitioner om at bygge 

her.  

Vi tillader os derfor at opfordre til, at sagen tages op i ved næste møde i byrådet og anbefaler, at 

kommunens forvaltning i forlængelse heraf pålægges at udarbejde en lokalplan fra grunden, som 

seriøst tager hensyn til kultur- og naturarven, hvilket i øvrigt også vil være i tråd med byrådets og 

udvalgets tidligere standpunkt samt den gældende kommuneplan. 

 

By og Land Halsnæs eneste ønske er at værne om kultur- og naturarven, og vi er parate til at vente 

med en eventuel offentliggørelse af vores kritik til efter næste byrådsmøde, hvor det forhåbentlig 

står klart, om vi kan regne med støtte fra et flertal af byrådets medlemmer og forvaltningen.  

 

 

Med venlig hilsen  

på vegne af bestyrelsen for By & Land, Halsnæs 

Ole Mørkegaard 

 


